
Zápis 
z 5. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti 
Zastupitelstva Královéhradeckého kraje, 
 
konaného dne 26.08.2021 od 15:00 hod. v Kulturním a vzdělávacím centru a knihovně Kopidlno, 
Hilmarova 86. 

 

 
Přítomni:  dle prezenční listiny 

 
Omluveni: Mgr. Martin Červíček, Mgr. Arnošt Štěpánek, MBA, Mgr. Ivana Kudrnáčová, Ing. Lucie 

Rovenská, Bc. Zdeněk Lhota, Ing. Ivo Muthsam, Ing. Richard Nádvorník, Filip Bureš, 
Mgr. Petr Poláček, Libuše Věříšová, Jiří Kos 

 
Přizváni a hosté:  Adam Valenta, člen Rady Královéhradeckého kraje 

RNDr. Zita Kučerová, Ph.D., zástupkyně ředitelky CIRI 
Mgr. Tomáš Tázlar, regionální projektový manažer CzechInvest 
Ing. Hana Masáková, MBA, starostka města Kopidlno 
Jiří Machula, místostarosta města Kopidlno 
Ing. Lenka Nosková, ředitelka Střední školy zahradnické Kopidlno 
npor. Josef Kačírek, zástupce vedoucího obvodního oddělení Policie ČR Kopidlno 

Program: 
 
1) Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 

ověřovatele zápisu. 
2) Informace o hospodářsky a sociálně ohroženém území Kopidlensko. 
3) Exkurze Střední školy zahradnické Kopidlno. 
4) Různé. 
5) Závěr. 
 

K bodu 1. 
Úvod – usnášeníschopnost, schválení programu jednání, schválení přítomnosti hostů, schválení 
ověřovatele zápisu. 
 
Jednání zahájil a řídil předseda Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti Zastupitelstva 

Královéhradeckého kraje PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 

Pan předseda poděkoval paní starostce Ing. Haně Masákové, MBA za možnost pořádat zasedání Výboru 

v prostorách Kulturního a vzdělávacího centra a knihovně Kopidlno. 

Dále pan předseda přivítal pana radního Adama Valentu a představil a přivítal přizvané hosty a členy Výboru.  

Pan předseda omluvil Mgr. Martina Červíčka, hejtmana Královéhradeckého kraje, Mgr. Arnošta Štěpánka, 

MBA, náměstka hejtmana Královéhradeckého kraje, odpovědného za oblast školství a sportu, Mgr. Ivanu 

Kudrnáčovou, vedoucí odboru regionálního rozvoje, grantů a dotací, Ing. Lucii Rovenskou, vedoucí oddělení 

regionálního rozvoje, a dále členy Výboru Bc. Zdeňka Lhotu, Ing. Iva Muthsama, Ing. Richarda Nádvorníka, 

Filipa Bureše, Mgr. Petra Poláčka, Libuši Věříšovou, Jiřího Kosa.  

Jelikož byla přítomna nadpoloviční většina členů Výboru (8 přítomných), byl Výbor pro hospodářský rozvoj a 

pracovní příležitosti shledán usnášeníschopný. 

Následně pan předseda představil program jednání 5. Výboru. Vyzval členy Výboru, zda nemají návrh 

na doplnění programu. Bez připomínek. 

Pan předseda požádal o spolupráci při ověřování zápisu. Na pozici ověřovatele zápisu se přihlásil Mgr. Martin 

Hanousek. 

 

 



USNESENÍ VHRPP/5/14/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. schvaluje 
1. program 5. jednání Výboru pro regionální rozvoj, 
2. přítomnost hostů, 
3. ověřovatele zápisu – Mgr. Martin Hanousek. 
 
Hlasování: 
Pro: 8 Proti:  0 Zdržel se:   0 
 

K bodu 2. 
Informace o hospodářsky a sociálně ohroženém území Kopidlensko. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. uvedl téma a předal slovo paní starostce Ing. Haně Masákové, MBA, která 

představila město Kopidlno z pohledu investic a úspěšných projektů, ale také uvedla problematické oblasti, 

které město trápí, potřeby a plány do budoucna. Zmínila problematiku spojenou s romskou komunitou, 

s prodejem problémových budov. Město postrádá průmyslové firmy, zato ale disponuje průmyslovými 

zónami, které by rádo nabídlo investorům. Závěrem paní starostka zmínila Střední školu zahradnickou 

Kopidlno sídlící na místním zámku, který je v majetku Královéhradeckého kraje. 

Diskuse: 

Ing. Jaroslav Bitnar – díky blízkosti města Jičín by očekával zájem investorů.  
Ing. Hana Masáková, MBA – proběhlo několik investorských nabídek, doufali ve vyšší zaměstnanost 
místního obyvatelstva, bohužel nebyl realizován žádný z projektů. Zřejmě investory odrazuje, že město nemá 
odkoupené pozemky, museli by si sami pozemky od vlastníků vykoupit, město nabízí pomoc 
s vykomunikováním. Zájem by byl i jen o část průmyslových zón, není ale ochota vlastníků tyto zóny dělit.  
Ing. Jaroslav Bitnar – vznesl dotaz, zda se krajina nachází v nějaké chráněné oblasti. 
Ing. Hana Masáková, MBA – ne, Kopidlensko není v CHKO, pouze při přelomu dotačních programu z ROP 
na IROP dle evropských studií spadali do sociálně vyloučené lokality. Dnes to již neplatí. 
Ing. Jaroslav Bitnar – vznesl dotaz na procentuální rozložení romské menšiny.  
Ing. Hana Masáková, MBA – odhadem 10 % populace Kopidlenska, což je cca 200 obyvatel. 
Josef Dlabola – vznesl dotaz na nezaměstnanost v oblasti Kopidlenska. 
Ing. Hana Masáková, MBA – není úplně zanedbatelná, drží se nad průměrem Jičína, nyní cca 3,5 %. 
Spousta obyvatel rovněž odjíždí za prací do Mladé Boleslavi, Jičína a Kolína, důvodem je vyšší platové 
ohodnocení (Škoda Auto a.s.).  

 
Pan předseda poděkoval paní starostce a předal slovo panu npor. Josefu Kačírkovi a dotázal se již tradičně 

z hlediska Výboru na situaci v Kopidlně, které se nachází na tranzitu Kolín – Nymburk – Jičín, z pohledu 

trestné činnosti v této oblasti. 

Npor. Josef Kačírek představil obvodní oddělení Policie ČR Kopidlno a jejich oblast působnosti, která čítá 

cca 218 km2 s 10 000 obyvateli a městy Kopidlno, Libáň, Vysoké Veselí a dalších 58 obcí. Trestná činnost je 

celkem nízká, za rok 2021 evidují 21 trestných skutků. V roce 2020 objasněno 66 % případů způsobených 

trestnou činností. Ve městě Kopidlno funguje kamerový systém, který vypomáhá při objasňování kriminálních 

skutků a díky tomu, že občané vědí o tomto systému, působí jako případná prevence kriminality ve městě. 

Pan předseda poděkoval panu npor. Josefu Kačírkovi za objasnění situace z pohledu kriminality a předal 

slovo RNDr. Zitě Kučerové, Ph.D., zástupkyni ředitelky CIRI, která představila SO POÚ Kopidlno jako 

hospodářsky a sociálně ohrožené území. Seznámila přítomné se situací v SO POÚ Kopidlno z pohledu 

Strategie rozvoje KHK 2021+, s aktuálním stavem a vývojem sociodemografických a socioekonomických 

ukazatelů, s vývojem počtu obyvatel, bytovou výstavbou a následnou prognózou demografického vývoje, 

dále také zmínila nezaměstnanost, nízkou podnikatelskou aktivitu v území, index sociálního vyloučení, 

dopravní dostupnost atd.   

Dopravní dostupnost okomentovala i paní starostka, která objasnila špatnou dopravní obslužnost, kdy 

v letošním roce bylo zrušeno i několik spojů, některé další spoje na sebe nenavazují a situaci nepřidává ani 

dlouhá časová náročnost na přepravu.  



RNDr. Zita Kučerová, Ph.D., pozitivně ohodnotila kulturně-historické dědictví, kdy zámek Dětenice a hrad a 

zámek Staré hrady jsou nejnavštěvovanějšími památkami v KHK hned za Safari Parkem Dvůr Králové a 

Stezkou korunami stromů Krkonoše. Bohužel na tyto atraktivity nenavazuje dostatečná ubytovací kapacita. 

Závěrem byla shrnuta úspěšnost v čerpání dotací z EU a prostřednictvím místních MAS.  

V rámci prezentace vystoupil PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D., který informoval o čerpání finančních prostředků 

z dotačního fondu KHK obcemi a všemi subjekty z HSOÚ Kopidlensko. Největší částky byly poskytnuty 

v Programu obnovy venkova a formou dotací na individuální účel. V období 2016-2020 bylo z dotačního 

fondu Královéhradeckého kraje subjektům se sídlem v HSOÚ Kopidlensko poskytnuto celkem 41,5 mil. Kč, 

z toho 33,8 mil. Kč investičních. Trend čerpání dotací z fondů KHK a počet podaných žádostí je rostoucí.  

Závěrem prezentace zmínila RNDr. Zita Kučerová, Ph.D. workshop v Kopidlně, který se konal 26. 2. 2019. 

Pan předseda poděkoval za prezentaci a předal slovo Mgr. Tomáši Tázlarovi z CzechInvestu, který představil 

Kopidlensko v návaznosti na podnikatelské prostředí. Představil kříž soběstačnosti, kdy v rámci 

nezaměstnanosti vychází území Kopidlna velice dobře (nízká nezaměstnanost), ale za prací se musí 

dojíždět, jelikož území není soběstačné v rámci poskytování dostatečného množství pracovních míst na trhu 

práce (cca 63 %). V rámci typologie regionů vychází oblast poměrně dobře, spadá do vyjížďkového regionu. 

Co se týká podnikání, tak během let došlo k nárůstu zaměstnanců, především díky firmě Antolin Libáň s.r.o., 

a došlo i k nárůstu počtu živnostníků, a to především v obcích Údrnice a Dětenice. Vznikají nové firmy, 

zakládají se nové živnosti. Byla představena skladba oborů, kdy dominantní obor je automotive (Antolin Libáň 

s.r.o.) a následuje průmysl zemědělský a farmaceutický (AVEFLOR a.s.). Index zranitelnosti hovoří o tom, 

jak moc by ovlivnilo trh práce, kdyby z oblasti odešel ten největší zaměstnavatel, kdy POÚ Kopidlno je spolu 

s POÚ Teplice nad Metují nejohroženějším územím v KHK, jelikož místní zaměstnavatel zaměstnává přes 

30 % obyvatel, kteří by přišli o místo. V rámci inovací a inovativních firem má POÚ Kopidlno dva zástupce 

(Antolin Libáň s.r.o. a AVEFLOR a.s.), kteří mají vlastní vývojové centrum. Závěrem byly představeny 

brownfieldy vedené v POÚ Kopidlno, které jsou bohužel v drtivé většině v soukromém vlastnictví. Následně 

proběhlo shrnutí situace včetně možných příležitostí, které lze chápat jako možnou pomoc od KHK. 

Prezentace jsou přílohou zápisu.  
 
Diskuse: 

Mgr. Martin Hanousek – vznesl dotaz na vnitřní brownfield – kde se nachází.  

Ing. Hana Masáková, MBA – jde o bývalý cukrovar firmy Východočeská cukerní a.s. z roku 1990, když byl 

před dokončením, Ministerstvo zemědělství jim zamítlo dotaci a cukrovar nebyl dostavěn.  

Jiří Machula – stavba stála 1 250 mil. Kč. a na dostavbu jim chybělo 150 mil. Kč. Dnes je cukrovar prázdný 

a v soukromém vlastnictví, vybavení je rozprodané, rozprodal se i volný stavební materiál. 

Mgr. Martin Hanousek – dotaz, zda v územním plánu je tato stavba vedena jako plocha výroby. 

Neuvažovalo zastupitelstvo o změně v územním plánu a převést toto území na bytovou výstavbu? 

Ing. Hana Masáková, MBA – ano, bylo předloženo na zastupitelstvu města, celý objekt šel do dražby 

za 12,5 mil. Kč, zastupitelstvo nevyslovilo většinový souhlas k odkupu z důvodu velkých ekologických zátěží. 

Dražbu vyhráli soukromníci, dnešní majitelé. Areál rozdělili na dvě části, kdy ve vrchní části je parkování 

pro kamiony a tu spodní část plochy pronajímají. Areál je uprostřed města, toto řešení je nešťastné. Město 

se snaží komunikovat s majitelem, aby areál dal do pořádku.  

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – otázkou pro členy Výboru je, co si člověk vybaví, když se řekne Kopidlno. Zámek 

Dětenice a Hrad a zámek Staré hrady jsou třetím a čtvrtým nejnavštěvovanějším místem v KHK, ale město 

Kopidlno nečerpá z návštěvníků těchto míst. Město Kopidlno je proslavené díky každoroční akci Kopidlenský 

kvítek. Námětem, jak udržet návštěvníky ve městě po celý rok, by mohlo být zřízení minizoo v prostorách 

zámeckého parku (sídlo Střední školy zahradnické Kopidlno). Rovněž chybí na Kopidlensku ubytovací a 

stravovací subjekty. Dalším námětem pro podporu města by mohlo být zřízení stání pro karavany, které se 

stává velice populární a díky pandemii i více vyhledávanou službou.  

Mgr. Martin Hanousek – KHK by mohl podpořit Kopidlensko jako turistickou oblast, konkrétně by mohla být 

poskytnuta podpora od KHK na vytvoření produktu pro ubytované (např. pas Kopidlensko), byla by to 

motivace pro ubytování zde, a ne v Jičíně/ Hradci Králové atd. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – zámek a park je oním lákadlem, bylo by vhodné ve spolupráci města Kopidlno 

se Střední školou zahradnickou Kopidlno vymyslet projekt na podporu Kopidlenska.  

Ing. Lenka Nosková – škola má velký majetek, areál pro výuku má více jak 30 ha + další polnosti (ovocný 

sad a pole). Střední školu zahradnickou Kopidlno poškozuje především medializace zpráv o zvažování 



sloučení s jinou školou, přitom sloučení není reálné, jelikož v blízkosti se nenachází žádná jiná SŠ. Poslední 

úvaha byla sloučení se Zemědělská akademie Hořice – střední škola a Vyšší odborná škola, která je cca 40 

km vzdálená. Důsledkem této medializace čelí škola dotazům, jak to bude do budoucna. Jelikož panují 

u rodičů žáků i u samotných žáků obavy ze zániku školy, následkem toho je nízký zájem o studium. 

V současnosti mají 120-130 žáků.  Co se týká odbornosti, je Střední škola zahradnická Kopidlno umístěna 

na nejvyšších příčkách, ocenili by proto pozitivní medializaci o tom, že sloučení nebude a škola bude fungovat 

dál. Škola se stará o velký park (7 ha) a 21 budov, což je celkem náročné na údržbu a investice, jelikož je 

škola financována dle počtu tříd (dříve podle žáků), a podle toho i zaměstnává konkrétní počet pracovníků, 

bez ohledu na to, jak velký majetek musí spravovat. Takže vybudování minizoo je skvělý nápad, ale nejsou 

kvalifikovaní zaměstnanci ani finance na udržitelnost. Nové studijní obory se nepovolují, úspěchem bylo 

zřízení oboru rybářství před cca 10 lety. Nicméně mají vymyšlených několik projektů, na které chtěli žádat 

dotaci do evropských fondů. Chtěli vybudovat minipivovar, sušírnu a balírnu čajů, moštárnu. Mají prostory, 

ale projekty nevyšly právě z důvodu úvahy o slučování/ zrušení školy. Komunikují i s paní náměstkyní 

hejtmana KHK Mgr. Martinou Berdychovou, která se snaží také vypomoci a podpořit rozvoj zámku. Co se 

týká aktivit školy, tak pořádají floristické kurzy, sportovní halu pronajímají jako ubytovací zařízení, pořádají 

se tam teambuildingy, svatby, sportovní soustředění včetně poskytování stravování. Mají mnoho dalších 

doplňkových činností jako je slavnost Kopidlenský kvítek, starají se o skleníky, park… V areálu jsou možnosti 

rozvoje, měli i záměr, kdy chtěli vybudovat expozici v rámci zámku, nebylo ale podpořeno NPÚ, jelikož zámek 

není chráněn a ani v jejich vlastnictví.  

Ing. Hana Masáková, MBA – škola a akce Kopidlenský kvítek dělá městu jméno, což se projevuje i 

na podnikatelské sféře, kdy návštěvníci akce i žáci dělají tržby.  

 

Poznámka: v 16.38 hod. Ing. Hana Masáková, MBA odešla z jednání.  

 

Mgr. Michal Vejprava – vznesl dotaz týkající se občanské vybavenosti. 

Jiří Machula – město Kopidlno postrádá obchody, podnikatele, průmysl, město nabízí základní obchodní síť.  

Mgr. Michal Vejprava – zde by byla vhodná finanční podpora KHK, např. v rámci dotačního titulu Podpora 

provozu prodejen na venkově, nebo dotační titul od Ministerstva průmyslu a obchodu Obchůdek 2021+. 

Jiří Machula – v Kopidlnu chybí kupní síla, hodně občanů jezdí za prací a tam si nakoupí, problém jsou ale 

vesnice, kam nejezdí pojízdná prodejna a v žádné z vesnic na Kopidlensku nemají obchod. Nyní v řešení 

zastupitelstva města Kopidlno. 

Mgr. Michal Vejprava – důvodem proč otevřel toto téma byl příjezdový cestovní ruch, kdy v případě růstu 

počtu turistů nebude dostatečná obchodní síť a turisté s nepořízenou zase odjedou.  

Jiří Machula – vizí je zřízení obchodního centra směrem na Poděbrady. 

Ing. Jaroslav Bitnar – mohlo by ohrozit místní obchody.  

Mgr. Michal Vejprava – navázal na prezentaci paní starostky Kopidlna, kde zmínila úspěšné čerpání 

dotačních titulů na rozvoj města Kopidlno, což by na první dojem mohlo vypadat, že město nic nepotřebuje, 

proto vznesl dotaz, kam chce město dále směřovat finanční podporu, jaké jsou plány do budoucna, v které 

oblasti se marně snaží uspět. 

Jiří Machula – mnoho oblastí, ale nejtíživější zůstává otázka pracovních příležitostí – dostat práci do města 

Kopidlno. Tím by se mohla zvýšit kupní síla, přibyla by mladší pracovní síla, město by mohlo plánovat kulturní 

vyžití a podporovat sport. 

Ing. Lenka Nosková – souhlasí s názorem pana místostarosty, navázala by na případný nový podnik novým 

učebním oborem, který by vychovával budoucí zaměstnance.  

Mgr. Michal Vejprava – zájem o podporu Kopidlenska formou přípravy, komunikování, propojení s investory 

atd. Dále vznesl dotaz na pana předsedu, Revitalizace Kuks o.p.s. má možnosti a personální kapacitu 

na podporu činností v rámci cestovního ruchu, jaká je možnost zapojení Kopidlenska. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – pokud by kraj chtěl Kopidlensku a ostatním regionům pomoci, bylo by vhodné, 

aby na CIRI byl speciální pracovník, který by řešil hospodářsky slabé regiony a cíleně pro ně vyhledával 

příležitosti pro rozvoj města a regionu. Kraj by mohl být nápomocný s cílenou propagací Kopidlenska. Zdeněk 

Svěrák je čestným občanem Kopidlna, což by mohlo zviditelnit město. Řešením obchodní dostupnosti by 

mohlo být již zmiňované čerpání financí v rámci dotačního titulu Podpora provozu prodejen na venkově 

z dotačního titulu KHK nebo z MPO Obchůdek 2021+, kdy by se mohlo spojit několik obcí a vyřešit tímto 

problém s absencí obchodů. Musí ale fungovat koordinace mezi obcemi. 

Milan Brandejs – uměle vytvářet region cestovního ruchu není správný krok, využil by tradice, zde se nabízí 

Střední škola zahradnická Kopidlno – navrhoval by zřízení botanické zahrady namísto minizoo. Dále se 



vyjádřil k tématice pracovních příležitostí, kdy je na Kopidlensku 3 % nezaměstnanost, dlouhá dojezdová 

vzdálenost, pak bude složité sehnat pracovníka a hlavně ho zaplatit. Je třeba naplňovat přirozenou poptávku. 

Vznesl dotaz, jaká je zde přirozená poptávka. Když nebude podnikatelský záměr, nelze získat pracovníky 

v návaznosti na dopravní obslužnost a špatnou dostupnost veřejnou dopravou. Zámek Dětenice a hrad a 

zámek Staré hrady jsou výletním místem, návštěvníci mají chuť strávit den/víkend, jde o sezonní záležitost, 

to neuživí podnikatele. Nabádá využít potenciál Střední školy zahradnické Kopidlno a využít flóru. KHK by 

mohl podpořit personálně.  

Ing. Lenka Nosková – mají velkou produkci flóry, sází v Dětenicích, v Lázních Bělohrad, v Poděbradech 

atd., možnost komerčního prodeje – doplňková činnost. Disponují historickým palmovým skleníkem, kde ale 

nemohou zaměstnávat někoho na stálo. Prohlídka možná pouze na objednávku. 

Mgr. Martin Hanousek – je vidět vůle podpořit Střední školu zahradnickou Kopidlno pracovními pozicemi 

pro mimoškolní aktivity pro hospodářskou a další činnost.  

Ing. Lenka Nosková – spravují obrovský areál, který vlastní KHK, mají normu na pracovníky na rozvoj 

takovýchto projektů. Ráda by žádala o finanční podporu, ale nemají prostředky pro následnou realizaci.  

Milan Brandejs – navrhuje využít potenciál školy, kdy je brzdí kapacita zaměstnanců, a jelikož jde o zařízení 

a majetek KHK, měl by KHK podpořit zmiňované aktivity a tím dopomoci i k rozvoji města a jeho okolí.  

Ing. Lenka Nosková – otázkou je i zájem pracovníků působit v této odlehlé lokalitě.  

Josef Dlabola – dotázal se na kapacitu školy. 

Ing. Lenka Nosková – cca 250 žáků tedy cca 50 % obsazenost, 105 ubytovacích míst na internátu s 83 % 

obsazeností. Diskutovaným tématem je i kvalifikovaná pracovní síla. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – KHK může poskytnout finanční prostředky Střední škole zahradnické Kopidlno 

na doplňkovou činnost, a to nejen na zaměstnance, ale i na marketing.   

Ing. Lenka Nosková – velice by toto řešení ocenila, již několikrát žádala o dotaci, jelikož na marketingové 

záležitosti již nezbývá sil ani financí.  

Ing. Jaroslav Bitnar – Centrála cestovního ruchu KHK, z. s. by měla pomoci s marketingem.  

Milan Brandejs – profesionální podnikatelé v cestovním ruchu vědí a dokáží udělat návštěvní místo, které 

chce turista vidět. Jde o velké množství tvrdé práce a až následně lze řešit marketing.  

Ing. Lenka Nosková – pořádání Kopidlenského kvítku je velice náročné. Pořádají tuto akci již 20 let, jde 

o zvyk, dobrovolnou činnost, pandemie nabourala program, noví dobrovolníci již chtějí zaplatit. Díky této akci 

mají dobrý finanční zisk, kdyby šlo akci pořádat vícekrát do roka, škola by si finančně polepšila. Ale není 

dostatek dobrovolníků, sil ani financí.  

Milan Bitnar – má stejnou zkušenost, když KHK uvažoval o zrušení víceletých gymnázií, rodiče zpanikařili 

a přestali hlásit žáky na přijímací řízení. Negativní medializace dělá obrovské škody a má tristní dopady. 

Ing. Jan Kříž – poděkoval městu Kopidlno za vřelé přijetí Výboru i panu předsedovi PhDr. Jiřímu Štěpánovi, 

Ph.D. za zorganizování jednání. Vyslovil názor, že by se měli vrátit zpět k průmyslu, jak již zmínil pan 

místostarosta. Libáň i přes to, že jde o ještě více zapadlé město, než je město Kopidlno, má obrovskou 

výhodu díky průmyslové zóně a firmě Antolin Libáň s.r.o., která na sebe váže další průmysly a investory. 

Město Kopidlno by mělo vykoupit brownfieldy, spojit se s Antolin Libáň s.r.o. a propojit tím průmyslovou zónu 

na Kopidlensku. Obyvatelé Kopidlenska si sice mohou najít lépe placenou práci mimo své bydliště, ale musí 

za ní dojíždět, a pokud budou mít na vybranou, raději zůstanou tam, kde bydlí.  

Ing. Lenka Nosková – kdyby vznikla takováto průmyslová zóna, škola by mohla navázat na průmysl. 

Jiří Machula – zmínil oblast dopravní obslužnosti, na kterou má bezesporu i vliv KHK. Pokud se zruší např. 

spoj z Jičína, který vozil občany z odpolední směny, pak tito zaměstnanci se začnou dopravovat vlastním 

automobilem, tím se sníží počet přepravených osob ve veřejných dopravních spojích, což způsobí, že další 

spoje na této trase nebudou vytížené, a tím pádem je dopravce začne rušit.  

Milan Brandejs – vyslovil myšlenku, že je podstatné prvotně podporovat školní dopravu, a dále je vhodné, 

aby se touto dopravou přepravovali občané, kteří dojíždí na směny. Otázkou, zda by kratší trasy neměly být 

obsluhovány autobusovou dopravou, když to nejde vlakovou. Takové je optimální řešení KHK. Jičín by měl 

být brán jako hlavní město v této oblasti, tudíž by jeho dostupnost měla být i ve večerních hodinách.  

Poznámka: Milan Brandejs je členem Výboru pro dopravu KHK. 

PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. – poděkoval za plodnou diskuzi a vyzval přítomné k předložení usnesení, případně 

k doplnění usnesení, které následně přednesl. 

 
 
 
 



USNESENÍ VHRPP/5/15/2021    
Výbor pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti  
 
I. doporučuje 
Radě Královéhradeckého kraje finančně podpořit další rozvoj doplňkové činnosti Střední školy zahradnické 
Kopidlno na základě předloženého projektu. 
 
II. žádá 
vedení KHK a agenturu CIRI o aktivní podporu existence průmyslové zóny ve městě Kopidlno a vše co s tím 
souvisí. 
 
Hlasování: 
Pro: 8 Proti:  0 Zdržel se:   0 

 
K bodu 3. 
Exkurze Střední školy zahradnické Kopidlno. 

Škola nabízí obory ke studiu   

- maturitní obory: Zahradnictví a Rybářství,  
- učební obory: Zahradník a Zahradnické práce, 
- nástavbové obory: Zahradnictví.  

 
Střední škola zahradnická Kopidlno se nachází v renesančním zámku, který obklopuje nádherný park, 

ve kterém se mj. nachází skleník, který je třetím nejunikátnějším skleníkem v ČR. 

 
K bodu 4. 
Různé 
Adam Valenta – těší ho, že mohl vyslechnout jednání. Je škoda, že nemohl být přítomen pan náměstek 

hejtmana Mgr. Arnošt Štěpánek, MBA, který je odpovědný za oblast školství a sportu. Vyslovil názor, že škola 

si podporu zaslouží, stejně tak jako průmysl a s tím související dopravní obslužnost. Tyto oblasti je nutné 

zkoordinovat, aby vše fungovalo a na to mohl navázat rozvíjející se cestovní ruch.  

Ing. Lenka Nosková – protipandemická opatření škole také nepomáhají, ztěžují a přidělávají práci, kdy 

v první řadě je nejdůležitější ochrana žáků. 

Josef Dlabola – podpora by měla proběhnout i v rámci aktivního jednání s novými majiteli cukrovaru. 

Následovala živá diskuse o brownfieldech, cukrovaru, bytové výstavbě, průmyslu atd. 

Poznámka: v 17.25 hod. Mgr. Martin Hanousek a Michal Vejprava odešli z jednání. 

 
K bodu 5. 
Závěr 
PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. závěrem představil téma pro další jednání výboru, kdy bude projednáván další 

region, a to Novobydžovsko. Poděkoval všem za účast na 5. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a 

pracovní příležitosti, za jejich prezentace a příspěvky a vzhledem k tomu, že byly vyčerpány všechny body 

programu, v čase 17.35 jednání ukončil. 

6. zasedání Výboru pro hospodářský rozvoj a pracovní příležitosti se uskuteční dne 7. 10. 2021 v Novém 

Bydžově, změna místa vyhrazena, bude se odvíjet od aktuální pandemické situace.  

 

 

 

 

 

Mgr. Martin Hanousek   PhDr. Jiří Štěpán, Ph.D. 
       ověřovatel zápisu          předseda výboru 

 

Zápis sepsala: Bc. Klára Stannerová, tajemnice  


